
Anexa 6 

Universitatea Transilvania din Brasov 

Facultatea de Silvicultura ~i Exploatari Forestiere 

PROCES VERBAL 

Tncheiat cu ocazia sustiner ii publice a tezei de abil itare elaborata de conf.dr.ing, Ion Catalin 

Petritan in vederea obtinerii atestatului de abilitare, in domeniul Silvicultura. .	 ' . 
Pre~edintele deschide sedinta, anunta scopul ~i prezinta comisia de spedalisti forrnata din: 

SPECIALIST: Prof. dr. ing. Florin lORA?, Buckinghamshire New University, UK 

SPECIALIST: Prof. dr. ing, Florian BORLEA, USAMVB T'rnisoara 

SPECIALIST; Prof . dr. ing. Neculae Sofletea. Universitatea Transilvania Brasov 

Se da cuvantul candidatului Ion Gitalin Petrit an. care prezinta sinteza tezei de abilitare.
 

Se da cuvantul, Tn continuare, specialistilor din cornponenta comisiei de specialitate pentru
 

evaluarea tezei de abllitare,
 

Se consernneaza Intrebarile formulate de membrii comisiei de specialitate ~i de publicul
 

participant, precum ,?i raspunsurile candidatului:
 

1.	 Prof . loras : Ati publicat foarte bine pana acum, avand 0 experienta bogata In arta de a publica, 

Cred ca ar f i foarte bine daca ai realiza un fel de mentoring, chiar !?i cu colegii care nu au Tnca 

publicatii . 

Raspuns: Deja am facut prim ii pasl Tn acesata directle, publicand lrnpreuna cu unii colegi mai 

tematori !?i sprijinindu-i. 

2. Prof. ioras: daca pentru fagul ?i gorunul de la Runcu Gros] consideratl ca lumina [oaca un rol 

mai important decat stresul hidric, dat fiind secetele mai accentuate din ultima perioada? 

Raspuns: Daca se iau Tn considerare mod ifkarlle climatice, respectiv temperaturi mai rid icate 

!?i predpitatii ma i scazute atunci gorunul ar trebui sa f ie favorizat de acestea, totusi tendinta 

dinamic ii paduril de amestec de la Runcu indica 0 succesiune spre arborete dominate de fag. De 

aceea cred ca totus: lum ina e factorullimitativ pentru gorun. 

3.	 Prof. loras: Considerati ca pentru arboretele de la Sinca a jucat un rol important ?i 

factorul antropic prin poluarea atrnosferica datorata de exemplu fabric ii de ciment de la 

Hoghiz? 

Raspuns: Nu am luat In considerare p2lna acum acest aspect, dar bradul de la Sinca pare a fi in 

opt imul ecologic ?i nu a prezentat un declin asemenea altor bradete din Slovenia, de pilda, care 

au suferit din cauza poluari i atmosferice. Mu1tumesc de idee, aveam In vedere 0 astfel de 

cercetare chiar pentru arboretele de pin din jurul fabricii respective. 

4,	 V-ati gandit sa aplicati la un proiect de Hor izon 2020, e un call pe Management forestier? 

Raspuns; Da, impreuna cu a1ti colegi de la Facultate dor im sa aplica pe un call pe soluri forest iere. 
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5.	 Prof . Borlea: Int rebarl ar f i foarte multe dat f iind tematica vasta abordata. dar a sa incerc sa 

rna lim itez . Daca in ceea ce priveste padurea de ames tec de la Sinca aceasta se caracterizeaza 

printr-o mare stabilitate , ce parere aveti despre padurea de la Runcu? 

Raspuns: In lipsa unor pertu rbar i m ajore aceasta va fi in viito r dominate de fag. 

6.	 Prof. Bor lea: A~i interveni pentru a ajuta gorunul? 

Raspuns: Nu. 

7.	 Prof. Borlea: At i sugerat niste rnar irn' ale golurilor minime necesare. Puteti da ~ i niste 

dimensiuni maxime? 

Raspuns: Mai avem inca rezultat e nepublicate In care s-a stud iat efectul diferitilor factori de 

mediu In functie de rnarirnea golurilor (au fost ?i goluri de circa 2000 m2) asupra regeneraru celor 

doua specii. Am observat astfel ca pe langa rnarirnea golului foarte irnportanta este prezenta 

arborilor materni dar ?i impactul ierbivorelor pentru regenerarea, in special, a gorunului. 

8,	 Prof Borlea: Referitor la brad ul de la Ra?nov, acesta este din regenerari naturale sau plantat. 

Raspuns: Din regenerari naturale. 

9.	 Prof. Borlea: Multurnesc. A? rnai avea recomandarea ca implicat iile practice ale rezu ltatelor 

gasite sa fie facute accesib ile practicienilo r silv ici. 

10.	 Prof Sofletea: Va recomand ca sa Iaceti In ambele padur! ?i studi i inderd icip linare cu colegii de 

la genet ica priv ind analizele de paternitate pentru a vedea cum se distribu ie sernint isul fata 

de arbor ii maturi. 

Raspuns: Va rnulturnesc pentru idee, 0 vom avea in vedere. 

11. Prof. Sofletea In proiectul TREEMORIS cum au fost recoltate probele de sol pentru anal izele 

genetice? 

Raspuns: Probele de sol au fost esantio nats conform metodologiei specif ice cercetarilor de sol. 

atat de la arborii vii cat ?i de la cei rnorti, dupa care au fost extras AON-ul ?i trimis la un laborator 

de genetica din SUA pentru determinarea speciilor de microorganisme din sol. 

12. Prof ~ofletea: A fost implicat ~i domnul Braga, care si-a facut un doctorat pe flu xul de C , in 

proiect?
 

Raspuns: Oa.
 

13. Prof. Sofletea: Legat de temperamentul dife rit al speciilor la lum ina, 0 idee interesanta ar f i sa 

se studieze ?i daca speci ile utll izeaza un spectru diferit allungirnii de unda. 

Raspuns: Multurnesc pentru idee, ar f i int r- adevar un aspect foarte int eresant de stud iat. 

Tn f inal. dupa deliberari, presed intele de comisie prez inta rezultatul propus de comisia de 

specialitate.
 

Tn incheierea sedintei. se da cuvant ul candidatu lui.
 

Presec inte,
 

Prof. dr. ing.los if VOROVENCII tzZ.-

Secretar,
 

Prof. dr. ing. Ovidiu IONESCU
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Anexa 5 

RAPORT DE EVALUARE Al COMISIEI DE ABIl/TARE 

Din data de: 12.07.2019 

Numele ~i prenumele candidatulu i: Ion Catalin Petritan 

Tit lul tezei de abilitare: Evaluarea structurii ~i dinamicii ecosistemelor forestiere, precum ~i a 

efectelor rnodificarilor de mediu asupra componentelor acestora 

Domeniul de studii universitare de doctorat: Silvicultura 

Denumirea lnstitutie i Organizatoare de Studii Universitare de Doctorat (I0SUD) unde a avut 

lac sedinta publica de sustinere a tezei de abilitare: Universitatea Transilvania din Brasov 

Punctele tari ale tezei de abilitare: 

1. Diversitatea tematic ilor abordate prin extinderea cerretarilor pe mai multe directl l de 

cercetare. ecologie forestiera, paduri virgine, dendrocronologie ~i respiratia solului. 

2. Aducerea unor contributf semnificative la cuncasterea In domeniu (descrierea prin 

modele spatiale punctiforme a principalelor procese ecologice lntalnite In padur: virgine de 

amestec a fagulu i cu alte specii din Romania, reconstructla regimului de perturbari naturale 

pentru ultimele trei secole a ecosistemelor naturale de fag ?i brad prin metode 

dendrocronologice, investigarea fenomenelor de uscare a arboretelor de conifere afectate 

de seceta), 

3.Publicarea rezultatelor cercetarilor In jurnale de top (cotate lSI Web of Science) din 

categoria Forestry (3 articole publicate in Forest Ecology and Management ca ~i autor 

principal). 

4. Noutatea ~i irnportanta tematicilor ce se propun a fi abordate de catre candidat In 

cercetarile viitoare. 

Punctele slabe ale tezei de abilitare: 

Nu este cazul 
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Intrebarlle formulate de comisie ~i raspunsurile candidatului I Obseruatiile comisiei I 

1. Prof.	 lorasi A~i publicat foarte bine pana acum, avand 0 experienta bogata in arta de a 

publica. (red ca ar fi foarte bine daca ai realiza un fel de mentoring, chiar ~i cu colegii 

care nu au inca publlcatli, 

Raspuns: Deja am facut primii pasl in acesata dlrectle, publlcand lrnpreuna cu unii colegi 

mai temator] ~i sprijinindu-i. 

2. Prof. loras: daca pentru fagul ~i gorunul de la Runcu Gro~i consideratl di lumina joadi 

un rol mai important decat stresul hidric, dat fiind secetele mai accentuate din ultima 

perioada? 

Raspuns: Daca se iau in considerare modifidirile c1imatice, respectiv temperaturi mai 

ridicate ~i precipitatll mai scazute atunci gorunul ar trebui sa fie favorizat de acestea, 

totusl tendinta dinamicii padurf de amestec de la Runcu indica 0 succesiune spre 

arborete dominate de fag. De aceea cred di totusi lumina e factorul limitativ pentru 

gorun. 

3.	 Prof. loras: Conslderati ca pentru arboretele de la ~inca a jucat un rol important ~i 

factorul antropic prin poluarea atmosferica datorata de exemplu fabricii de ciment de 

la Hoghiz? 

Raspuns: Nu am luat in considerare pana acum acest aspect, dar bradul de la ~inca pare 

a fi in optimul ecologic ~i nu a prezentat un dedin asemenea altor bradete din Slovenia, 

de pilda, care au suferit din cauza poluarll atmosferice. Multumesc de idee, aveam in, 
vedere 0 astfel de cercetare chiar pentru arboretele de pin din jurul fabricii respective. 

4.	 V-a~i gandit sa aplica~i la un proiect de Horizon 2020, e un call pe Management 

forestier? 

Raspuns: Da, irnpreuna cu alti colegi de la Facultate dorim sa apllca pe un call pe soluri 

forestiere. 

5.	 Prof. Borlea: intrebari ar fi foarte multe dat fiind tematica vasta abordata, dar 0 sa 

incerc sa ma limitez. Daca in ceea ce prlveste padurea de amestec de la ~inca aceasta 

se caracterizeaza printr-o mare stabilitate, ce parere avetl despre pad urea de la 
Runcu?
 

Raspuns: in lipsa un or perturbarl majore aceasta va fi in viitor dornlnata de fag.
 

6.	 Prof. Borlea: Ati interveni pentru a ajuta gorunul? 

Raspuns: Nu. 

7.	 Prof. Borlea: Ati sugerat niste marlml ale golurilor minime necesare. Puteti da ~i nlste 

dimensiuni maxime? 

Raspuns: Mai avem inca rezultate nepublicate in care s-a studiat efectul diferitilor 

factori de mediu In functie de rnarlrnea golurilor (au fost ~i goluri de circa 2000 m2) 

asupra regenerartl celor doua specii. Am observat astfel di pe langa rnarlrnaa golului 

foarte lmportanta este prezenta arborilor materni dar ~i impactul ierbivorelor pentru 

regenerarea, in special, a gorunului. 

8.	 Prof Borlea: Referitor la bradul de la Ra~nov, acesta este din regenerarl naturale sau 
plantat.
 

Raspuns: Din regenerarl naturale.
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9.� Prof. Borlea: Multurnesc, A~ mai avea recomandarea ca irnpllcatllle practice ale 

rezultatelor gasite sa fie facute accesibile pract icienilor silvici. 

10. Prof Sofletea: Va recomand ca sa faceti in ambele paduri si ,� . studii inderdiciplinare cu , 
colegii de la genetidi privind analizele de paternitate pentru a vedea cum se distribuie 

semintisul fata de arborii maturi., . . 
Raspuns: Va multumesc pentru idee, 0 vom avea in vedere., 

11. Prof. Sofletea in proiectul TREEMORIS cum au fost recoltate probele de sol pentru . 
analizele genetice? 

Raspuns: Probele de sol au fost esantlonate conform metodologiei specifice cercetarilor 

de sol, atat de la arborii vii cat ~i de la cei rnortl, dupa care au fost extras ADN-ul ~i trimis 

la un laborator de genetica din SUA pentru determinarea speciilor de microorganisme din 

sol. 

12. Prof ~ofletea: A fost implicat ~i domnul Braga. care si-a faeut un doctorat pe fluxul de 

C, in proiect?� 

Raspuns: Da.� 

13.� Prof. ~ofletea: Legat de temperamentul diferit al speciilor la lumina, 0 idee 

interesanta ar fi sa se studieze ~i daca speciile utilizeaza un spectru diferit al lungimii 

de unda. 

Raspuns: Mul~umesc pentru idee, ar fi intr-adevar un aspect foarte interesant de studiat. 

Rezultatul votului: comisia a hotarat cu unanimitate de voturi acceptarea tezei de 

abilitare. 

CONCLUZIA COMISIEI DE ABILITARE: 

in urma analizei detaliate a realizarilor ln plan didactic ~i stllntlfic ale candidatului dr, ing. 

Ion Catalin Petrltan constatarn ca acesta Indepllneste conditlile specifice pentru 

obtlnerea atestatului de abilitare in domeniul Silvicultura din cadrul Comisiei Ingineria 

Resurselor Vegetale ~i Animale ~i recornandarn cu unanimitate de voturi acordarea 

atestatului de abilitare. 
COMISlA DE ABILITARE 

Num e ?i prenum e:� Sernnatu ra 

1.� Prof. dr, ing. Florin IORA~
 

Buckinghamshire New University, UK� 

2.� Prof. dr. ing. Florian BORLEA� 

USAMVB Tlrnlsoara� 

3.� Prof. dr. ing. Neculae~ofletea
 

Universitatea Transilvania din Brsov�. 
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